
P r o t o k ó ł    N r  X / 07 

z obrad X sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 27 września  2007 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 

przy ul. Aleksego Zina 1 

w godz. 15.00-18.30 

 

Stan osobowy Rady-21 
Obecnych - 20 

Nieobecni usprawiedliwieni – 1/ WIESŁAW RAKOWICZ / 
 

Radni obecni na sesji : 
1. EUGENIUSZ  BOŁTROMIUK 
2. ALICJA CHANIŁO 

3. GRAśYNA  DYMIŃSKA 
4. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
5. LEONARD  KULWANOWSKI 
6. PIOTR  MARKIEWICZ 
7. WIERA MASAJŁO 
8. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
9. JAKUB  OSTAPCZUK 
10. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
11. ANDRZEJ POPOW 
12. WIKTOR  SACHARCZUK 
13. EUGENIUSZ  SACZKO 
14. GRZEGORZ  SUREL 
15. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
16. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
17. GRZEGORZ  TOMASZUK 
18. WIKTOR DZIK 
19. RYSZARD STANISŁAW SOKOŁOWSKI 
20. MIKOŁAJ SZAREJKO 

 



Nieobecni usprawiedliwieni 
1. WIESŁAW  RAKOWICZ 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz 
Miasta Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik, Sekretarz Gminy 
Mirosław Awksentiuk , Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza 
Miasta , Mikołaj Janowski – członek Zarządu Sejmiku Województwa 
Podlaskiego , przedstawiciele Rindipol , Prezes PEC , przewodniczacy 
Rad Osiedla oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków 
zawodowych i mieszkańców.                                                                         
Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu 
obecnych stwierdził , iŜ w sesji uczestniczy 20 radnych co stanowi 
quorum by obrady były prawomocne . 

 Do punktu 2 porządku obrad 
 Porządek obrad radni otrzymali w statutowym terminie . 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt porządku 
 obrad . Za przyjęciem porządku  głosowało 20 radnych , głosów 
 przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 20 
 radnych . 

1. Otwarcie sesji  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów z VIII i IX sesji Rady Miasta Hajnówka  

4. Interpelacje .  

5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w 
okresie 06.06.2007 r -14.09.2007 r . 

 

6. Informacja o działalności Przewodniczącego Rady Miasta .  

7. Ciepłownictwo – energetyka cieplna  

8. Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Hajnówka za I 
półrocze 2007 r. 

 

9. Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady 
Miasta Hajnówka 

 

10 Rozpatrzenie skargi mieszkanki Hajnówki .  

11 Podjęcie uchwał w sprawach :  

 A/ Uchwalenia Statutu Miasta Hajnówka , 
 B/ Określenia procedury uchwalania budŜetu miasta oraz 



rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budŜetu , 

 C/ Zmian w budŜecie miasta na 2007 r., 
 D/ Ustalenia najniŜszego wynagrodzenia pracowników 

zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Miejskiej Hajnówka , 

 E/ Uzgodnienia wartości jednego punktu do określenia 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego w 
jednostkach organizacyjnych Gminy Miejskiej Hajnówka , 

 F/ Odwołania sekretarza Gminy Miejskiej Hajnówka , 
 G/ Powołania sekretarza Gminy Miejskiej Hajnowka 
12 Wolne wnioski, zapytania .  

13 Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania .  

14 Zamknięcie obrad.  

 

 Do punktu 3 porządku obrad 
Radni przy  18 głosach za , głosów przeciw nie było , 2 
wstrzymujących  radni przyjęli protokół z VIII i przy  19 głosach 
za , głosów przeciw nie było , 1 wstrzymujących  radni przyjęli 
protokół z IX sesji Rady Miasta Hajnówka , w głosowaniu udział 
wzięło 20 radnych . 

 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelacje zgłosili :   
Radna GraŜyna Dymińska: - do tej pory nie został rozwiązany 
problem przewozów pasaŜerskich, proponowałam skomunikowanie 
busem w godzinach wieczornych Czeremchy z Hajnówką. Wskazane 
byłoby równieŜ zamieszczenie rozkładu jazdy wszystkich 
przewoźników na stronie internetowej naszego miasta.  
Radna Walentyna  Ostaszewska: - konieczna jest naprawa odcinka 
drogi od ul. 11 Listopada do budynku po szpitalu, gdzie obecnie 
mieszczą się róŜne instytucje.                                                   
Radny Zdzisław  Wiatrowski: - co postanowiono  i zrobiono w 
sprawie zmiany nazw ulic?  
Radna  Wiera Masajło: - czy w planach inwestycyjnych na rok  
2008 r. przewidziana jest budowa oświetlenia w ulicach T. 
Sołoniewicz i NadbrzeŜnej? Jak przedstawia się sprawa budowy 
zalewu?                                                                                        

 



Radny Andrzej Popow: - czy pracuje się nad wytyczeniem ścieŜek 
rowerowych?  
Radny Michał  Szpakowicz: -chciałbym przypomnieć o potrzebie 
dokończenia ul. Torowej 

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 
06.06.2007 r -14.09.2007 r  stanowi załącznik nr 2 .                        
Pytania i uwagi zgłosili :                                                                       
Radny Ryszard Sokołowski: - nie został dokończony remont ul. 
Kosidłów , powinny zostać wykonane jeszcze chodniki .  
Radna Alicja  Chaniło: - czy w przytulisku dla zwierząt jest osoba 
zatrudniona na etacie?                                                                    
Radny Wiktor Dzik: - jakie sprawy poruszano na spotkaniach 
Związku Gmin?  
Radna GraŜyna Dymińska: - jakie wnioski wyciągnięto podczas 
posiedzenia Gminnego Zespołu Reagowania Kryzysowego ? Dlaczego 
zabrakło wody w hydrantach podczas gaszenia poŜaru przy ul. 
Białowieskiej?  
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił  -   Burmistrz Miasta 
Anatol Ochryciuk - pobocze w ul. Kosidłów będzie wykonane. 
Przytulisko jest prowadzone przez stowarzyszenie na zasadach 
wolontariatu. Związek Gmin powstał w celu budowy wspólnego 
wysypiska i głównie temu tematowi były poświęcone spotkania. Na 
temat posiedzeń Gminnego Zespołu Reagowania trudno jest 
odpowiedzieć w kilku zdaniach. 
Radni przy  przy  18 głosach za , głosów przeciw nie było , 1 radny 
wstrzymał się od głosu przyjęli informację , w glosowaniu udział 
wzięło 19 radnych . / bez radnego Ryszarda Sokołowskiego , który 
sie zwolnił /. 

 

 Do punktu 6 porządku obrad 
Informację  o  działalności Przewodniczącego Rady Miasta  
przedstawiał Pan  Leonard Kulwanowski - oprócz tego, Ŝe 
uczestniczyłem w szeregu uroczystości, zajmowałem się w okresie 
międzysesyjnym powołaniem do Ŝycia MłodzieŜowej Rady Miasta i 
Uniwersytetu III Wieku – spotkanie załoŜycielskie ustalono na 
początek października. 
Przewodniczący w tym punkcie udzielił głosu   Panu Mikołajowi 

 



Janowskiemu, członkowi Zarządu Województwa Podlaskiego , który 
stwierdził  - była propozycja, Ŝeby doŜynki wojewódzkie odbyły się 
w Hajnówce, ale zbyt krótki termin na realizację nie pozwolił na 
skorzystanie z niej – myślę, Ŝe warto przymierzyć się do doŜynek 
w przyszłym roku. PKP to państwo w państwie, panuje tam totalny 
bałagan. Od grudnia będą kursowały z Hajnówki do Siedlec trzy 
pary pociągów skomunikowanych z Warszawą. Poranny będzie 
wyjeŜdŜał o 5.10, wieczorny powracał o 22.00. Tydzień temu 
Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych przeznaczył 
na budowę zbiornika retencyjnego w Hajnówce kwotę 4 500 000 zł 
i 120 000 zł na dokumentację. Z budŜetu na drogi wojewódzkie 
przeznaczono 47 mln. zł na modernizacje drogi Zwodzieckie – 
Hajnówka i część ul. Warszawskiej do znaku stanowiącego granice 
miasta. Przy planowanej do przebudowy drodze krajowej 
Czeremcha – Kleszczele przewidziano ścieŜkę rowerową.  

 Do punktu 7 porządku obrad 
Ciepłownictwo – energetyka cieplna – informacja Rindipol i PEC 
stanowi załącznik nr 3 i nr 4                                            

Obecnie w Hajnówce jako podstawowe są eksploatowane dwa 
zmodernizowane kotły na biomasę o mocy 5,8 MW kaŜdy oraz dwa 
kotły na miał węgla kamiennego o mocy 12,5 MW kaŜdy. Ponadto 
ciepłownia dysponuje dwoma nowymi kotłami rezerwowo – 
szczytowymi na olej opałowy o mocy 6,8 MW kaŜdy. Łącznie 
zainstalowana moc cieplna wynosi 48,60 MW. W okresie od dnia 
zakupu zainwestowano w urządzenia energetyczne ponad 10 mln zł. 
W 2008 planujemy dalszą, stopniową modernizację urządzeń 
energetycznych. Nadal kwestią aktualną jest budowa 
elektrociepłowni w Hajnówce. Warunkiem niezbędnym realizacji 
inwestycji jest uzyskanie odpowiedniego poziomu dotacji unijnych, 
a takŜe rozwoju sprzedaŜy ciepła, zwłaszcza w okresie letnim. 
Inwestycje dokonane oraz planowane, wraz ze zmniejszeniem 
zapotrzebowania na ciepło przez PEC oraz FM „Forte” powodują, Ŝe 
ciepłownia dysponuje nadwyŜką mocy cieplnej w wysokości ok. 5 
MW, w związku z czym deklarujemy zdolność do podłączenia 
nowych odbiorców ciepła.                                                               
Informacja spółki PEC. Inwestycje realizowane w 2007 r.                    
Sieć cieplna wysokoparametrowa od węzła przy ul. Ściegiennego do 

 



budynku przy ul. Białowieskiej 21 o łącznej długości 850 mb.. 
Budowa sieci umoŜliwi przyłączenie hurtowni, sklepów i budynków 
na łączną moc ok. 500 kW. Koszt inwestycji 350 000 zł. Sieć 
cieplna wysokoparametrowa od komory przy ul. 11. Listopada do ul. 
Ks. Wierobieja o długości 550 mb.. Budowa umoŜliwi przyłączenie 
sklepów, obiektów przemysłowych i budynków jednorodzinnych na 
łączną moc 400 kW. Koszt inwestycji 300 000 zł. Modernizacja 
sieci polegająca na wymianie instalacji odbiorczej o długości 530 
mb. przy ul. Lipowej 79. Wymiana pozwoli zlikwidować awaryjne, 25 
– letnie, skorodowane instalacje i zamienić je na nowe z rur 
preizolowanych. Koszt przedsięwzięcia 180 000 zł.                   
Inwestycje do realizacji w 2008 r.                                                 
Budowa sieci cieplnej dwuprzewodowej od kotłowni „Mazury” do 
budynków przy ul. Warszawskiej o łącznej długości 550 mb. i mocy 
przesyłowej 250 kW. Budowa umoŜliwi likwidację niskiej emisji z 
kotłowni lokalnych, opalanych węglem i zamianę ich na nowoczesne 
węzły cieplne. Koszt – 350 000 zł. Modernizacja kotłowni „Mazury” 
opalanej miałem, której celem jest: podniesienie sprawności z 57% 
do 82% i ograniczenie emisji pyłów i gazów do środowiska. Koszt 
modernizacji – 1 200 000 - zł zostanie pokryty w ramach realizacji 
inwestycji „spłata z oszczędności”.                                             
Inwestycje do realizacji w 2009 r.                                      
Budowa sieci wysokoparametrowej od węzła przy ul. Batorego 33 
do kotłowni „Mazury” o długości 1 400 mb. i mocy przesyłowej 5 
MW. Budowa umoŜliwi połączenie sieci zasilanej z kotłowni 
„Rindipol” z siecią obsługiwaną przez kotłownię „Mazury”, co da 
moŜliwość wzajemnego wspomagania w razie awarii i zwiększy 
bezpieczeństwo całego systemu. Koszt – 1 400 000 zł. Budowa sieci 
cieplnej wysokoparametrowej od węzła przy ul. Lipowej 77 do HDK 
o długości 800 mb.. Budowa umoŜliwi likwidację niskiej emisji i 
zastąpienie kotłowni opalanych węglem kompaktowymi węzłami 
zasilanymi z kotłowni „Rindipol”. Koszt 900 000 zł.  

 Do punktu 8 porządku obrad 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Hajnówka za I półrocze 
2007 r. radni przyjęli , po pozytywnych opiniach komisji rady ,  
przy  13 glosach za , głosów przeciw nie było , 5 radnych  
wstrzymało się od głosu .   W glosowaniu udział wzięło 18 radnych . 

 



Sprawozdanie załącznik nr 5. 
 Do punktu 9 porządku obrad 
Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady Miasta 
Hajnówka  sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał 
Rady Miasta radni przyjęli jednogłośnie  18 głosów za , w 
glosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Sprawozdanie załącznik nr 6 

 

 Do punktu 10 porządku obrad 
Informacje o skardze  mieszkanki Hajnówki  przedstawił 
Przewodniczacy Rady Miasta Leonard Kulwanowski - na podstawie 
art. 231 ustawy  z dnia 14 czerwca 1960 roku – Kodeks 
postępowania administracyjnego / Dz. U  z 2000 r. Nr 98 , poz. 
107 ze zm./ oraz stosownie do przepisów ustawy z dnia 21 marca 
1985 r. o drogach publicznych / Dz. U  z 2007 r. nr 19 . poz. 115 ze 
zm. / z upowaŜnienia Wojewody Podlaskiego Dyrektor Wydziału  
Infrastruktury Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku 
pismem nr WI.IV.JT.0554/29/07 z dnia 16 sierpnia 2007 r. 
przekazał skargę na Burmistrza Miasta Hajnówka w części 
dotyczącej modernizacji ulicy Zaułek Targowy Radzie Miasta 
Hajnówka celem rozpatrzenia skargi według właściwości . Ponadto 
kserokopię skargi przesłał w części jako wniosek do Starosty 
Powiatu Hajnowskiego – na podstawie  art. 10  ust. 5 ustawy – 
Prawo o ruchu drogowym / Dz. U z 2005 r. Nr 108 , poz. 908 ze 
zm./ celem rozpatrzenia proponowanych zmian w organizacji ruchu  
Przedmiotowe pismo wpłynęło do tut. Urzędu w dniu 21 sierpnia 
2007 r. 
 SkarŜąca w swoim wystąpieniu porusza sprawy dotyczące 
zmodernizowania ulicy Zaułek Targowy i wyeliminowanie parkowania 
samochodów . Zarzuca ona , Ŝe “kładzie sie nawierzchnie na 
sąsiednich ulicach Kosidłów , Wierobieja , potem na ul. Polnej “ . 
Następną kwestią poruszoną to zadaniem skarŜącej “ trudności 
dojazdu mieszkańców tej ulicy do własnych domów , poniewaŜ na 
sporym odcinku parkowane są inne samochody i sprawiają trudności 
w poruszaniu sie po ulicy “ . Ponadto skarŜąca zarzuca , Ŝe “ przy ul. 
3 Maja bloki są  docieplone od ulicy , widać  wysiłek Miasta 
natomiast od wewnątrz budynki pozostały bez zmian “  i Ŝe brak 
parkingów w ul. 3 Maja. 

 



 Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka  pismem nr 
BRM.0050-11/07 z dnia 22 sierpnia 2007 r. wystąpił do skarŜącej 
z informacją , Ŝe skarga wpłynęła do organu jakim jest Rada Miasta 
Hajnówka  i zostanie rozpatrzona na sesji planowanej na dzień 27 
września 2007 r. Do pisma dołączył skarŜącej formularz do 
wypełnienia dotyczący jej zgody na przetwarzanie danych 
osobowych przez organ . SkarŜąca potwierdziła otrzymanie pisma 
dnia 24 sierpnia 2007 r. / zwrotne potwierdzenie odbioru pisma nr  
BRM.0050-11/07 z dnia 22 sierpnia 2007 r / lecz do dnia 
opracowywania przedmiotowej informacji nie zwróciła formularza 
zgody na przetwarzanie jej danych osobowych przez Radę Miasta 
Hajnówka . 
Przewodniczacy Rady Miasta Hajnówka  wystąpił  takŜe do 
Burmistrza Miasta Hajnówka  o ustosunkowanie sie  do zarzutów 
podniesionych w skardze / pismo nr BRM.0050-11/07 z dnia 22 
sierpnia 2007 r./ 
 Burmistrz Miasta Hajnówka pismem nr BI.2284-1/10/7 z dnia 
6 września  skargi mieszkanki Hajnówka  2007 r. odniósł się do 
spraw zgłoszonych w skardze jak niŜej :                                                                                             
zakres rzeczowy i finansowy tegorocznych inwestycji określa 
załącznik Nr 3 do uchwały Nr III/7/06 Rady Miasta Hajnówka z 
dnia 28 grudnia 2006 roku : 
- przebudowa ulic: Ks. Wierobieja i Kosidłów została ujęta w poz. 2 
w/w załącznika, 
- przebudowa ul. Polnej została ujęta w poz. 6 w/w Załącznika, 
- do zadań inwestycyjnych w 2007 roku ujęto takŜe przebudowę 
ulic: Iglastej, Cyprysowej, Mazurskiej, Skarpowej, Skłodowskiej, 
Konopnickiej oraz przebudowę skrzyŜowania ul. 3 Maja - Batorego 
- Zina. 
- przebudowa ul. Zaułek Targowy nie została ujęta w budŜecie 
miasta do zadań inwestycyjnych planowanych do wykonania w 2007 
roku. W związku z powyŜszym w budŜecie miasta nie zaplanowano 
środków finansowych na realizację inwestycji w roku bieŜącym. 
Przebudowa ul. Zaułek Targowy (posiada niezbędną dokumentację z 
waŜnym pozwoleniem na budowę) moŜe być brana pod uwagę przy 
planowaniu budŜetu na lata następne w zaleŜności od moŜliwości 
wygospodarowania niezbędnych środków finansowych. W okresie 
przebudowy wystąpiły okresowe trudności w ruchu w ul. Ks. 



Wierobieja związane z:                                                                                               
-przebudową ul. Wierobieja i Kosidłów realizowaną przez UM 
Hajnówka, 
-budową kablowej linii oświetleniowej wraz z wymianą słupów w ul. 
Wierobieja i Kosidłów - inwestycja realizowana przez UM 
Hajnówka, 
-demontaŜem napowietrznej linii komunalnej i budową linii kablowej 
w ul. Wierobieja i Kosidłów - inwestycja realizowana przez ZE 
Białystok. 
W trakcie przebudowy nie zmieniano oznakowania dotyczącego 
parkowania i postoju. Po zakończeniu przebudowy  na ul. 
Wierobieja, Kosidłów i Zaułek Targowy ustawione zostanie 
oznakowanie zgodnie z zatwierdzonym projektem stałej organizacji 
ruchu. Generalne zasady i kierunki ruchu w w/w ulicach nie zostaną 
zmienione.                                                                                                                  
 Decyzje dotyczące lokalizacji i budowy parkingów w ul. 3 
Maja leŜą w gestii Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
Białymstoku - zarządcy dróg wojewódzkich. 
 Ponadto na polecenie Burmistrza Miasta Hajnówka Dyrektor 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Hajnówce  pismem Nr L.dz. 
1783/07 z dnia 7 września 2007 r. wyjaśnił sprawę docieplania 
budynków przy  ul. 3-go Maja . W piśmie administrator stwierdził  
w większości budynki wielorodzinne są budynkami, w których w 
związku z wykupem mieszkań przez dotychczasowych najemców 
powstały Wspólnoty Mieszkaniowe zgodnie z „Ustawą o własności 
lokali". Tak więc o wszelkiego rodzaju pracach remontowych 
decydują właściciele wykupionych mieszkań wspólnie z 
przedstawicielem miasta. Decyzja oczywiście w największej mierze 
uzaleŜniona jest od posiadanych /wpłaconych/ środków 
finansowych na fundusz remontowy w danym budynku. Z tych teŜ 
względów wykonywane są cząstkowe remonty elewacji- jedna czy 
teŜ dwie ściany budynku w zaleŜności od moŜliwości finansowych. 
NaleŜy teŜ nadmienić, Ŝe w Ŝadnej mierze o kolejności remontu, a 
więc czy ocieplane są ściany od ulicy czy od „wewnątrz" nie 
decydują Władze Miasta ,  lecz właściciele wykupionych mieszkań w 
poszczególnym bloku. Natomiast gdyby skarŜąca widziała stan 
elewacji przed remontem i musiała zadecydować, które ściany 
naleŜy remontować w pierwszej kolejności, na pewno podjęłaby 
taką samą decyzję, ze względu na duŜo gorszy stan tych ścian i 



sypiące się tynki właśnie od strony ulicy.  OtóŜ w budynku 3-go 
Maja 39 ściana od „wewnątrz" została ocieplona w 2004 roku, w 
budynku 3-go Maja 37 w 2006 roku, a w budynku połoŜonym wzdłuŜ 
ulicy 3-go Maja z adresem Armii Krajowej 34, ocieplanie ściany od 
„wewnątrz" realizowane jest w obecnej chwili. Tak więc „bloki" te 
ocieplone zostały w 100% - wszystkie cztery ściany. Reasumując 
powyŜszy fakt naleŜy stwierdzić, Ŝe zarzuty skarŜącej nie 
potwierdziły się. 
Burmistrz Miasta Anatol Ochryciuk  - skarga dotyczyła głównie 
niewykonania modernizacji ul. Zaułek Targowy; nie ma moŜliwości 
realizowania wszystkiego jednocześnie, dokumentacja jest 
opracowana i w przyszłości ul. Zaułek Targowy zostanie 
zmodernizowana.   
Komisje Rady wnioskowały o  oddalenie skargi bądź stwierdzały , Ŝe 
skarga jest bezzasadna Komisja  polityki Gospodarczej – skargę  
oddalić , Komisja Spraw Społecznych – skarga bezzasadna , Komisja 
Infrastruktury Komunalnej i Samorzadu – skarga bezzasadna /. 
 Rada Miasta po zapoznaniu się ze skargą z uwagi na fakt , Ŝe 
Burmistrz Miasta Hajnówka w oparciu o przedstawione  dowody 
działał zgodnie z prawem postanawia skargę oddalić. 
Uchwała Nr X/ 46  /07 w sprawie  skargi mieszkanki Hajnówki   
załącznik nr 7. 

 Do punktu 11 porządku obrad  

 A/ Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Hajnówka , 
komisje rady zaopiniowały pozytywnie .Jednocześnie Burmistrz 
Miasta zgłosił autoporawkę  do projektu precyzującą dyŜury 
Przewodniczącego Rady Miasta . 
Radna GraŜyna Dymińska zgłosiła wniosek – proponuję nowe 
brzmienie  
§ 15  1. Przewodniczący Rady organizuje pracę rady i prowadzi 
obrady Rady . 
         2.Jeden z Wiceprzewodniczących Rady wspiera pracę Rad 
Osiedla , a  drugi wspiera działalność MłodzieŜowej Rady Miasta 
Hajnówka  
Wniosek swój motywuje tym , Ŝe wcześniej zgłaszam  wniosek 
dot. liczby zastępców przewodniczącego rady . Jako argument za 
pozostawieniem dwóch stwierdzono , Ŝe jeden z nich będzie 



odpowiadał za współpracę z Radami Osiedla a drugi z 
MlodzieŜową Radą  . Podsumowując stwierdzam , iZ taki zapis 
będzie sankcjonował ich obowiązki . 
Po dyskusji dotyczącej wątpliwości i wypowiedzi Radcy Prawnego 
Urzędu , Ŝe zapis taki jest moŜliwy  Przewodniczący Rady poddał 
wniosek pod głosowanie . Za wnioskiem głosowało 4 radnych , 
przeciw – 13 , 2 radnych wstrzymało sie od głosu . W głosowaniu 
udział wzięło 19 radnych . Wniosek upadł . 
Radni przy 17 glosach za , głosów przeciw nie było  , 2 wstrzymało 
się od głosu ,  przyjęli projekt uchwały .W głosowaniu udział 
wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr X/ 47  /07 w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Hajnówka załącznik nr 8 

 B/ Radni , po pozytywnych opiniach wszystkich komisji rady , 
jednogłośnie przyjęli projekt uchwały w sprawie określenia 
procedury uchwalania budŜetu miasta oraz rodzaju i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących 
projektowi budŜetu , W głosowaniu udział  wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr X/ 48  /07 w sprawie określenia procedury 
uchwalania budŜetu miasta oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu 
załącznik nr 9. 

 C/ Radni po pozytywnych opiniach komisji , przy 15 głosach za , 
głosów przeciw nie było , 4 wstrzymujących przyjęli projekt 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2007 r., w 
głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr X/ 49  /07 w sprawie zmian w budŜecie miasta na 
2007 r. załącznik nr 10. 

 D/ 

E/ 

Przed przystąpieniem do omawiania projektów uchwał w                    
sprawach ustalenia najniŜszego wynagrodzenia pracowników 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Miejskiej 
Hajnówka i uzgodnienia wartości jednego punktu do określenia 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego w jednostkach 
organizacyjnych Gminy Miejskiej Hajnówka , radna Alicja Chanilo 
zauwaŜyła , iŜ wprowadzenie w Ŝycie dwóch projektów uchwał 
dot. wysokości wynagrodzeń w jednostkach gminy stworzy tąką 
sytuację , Ŝe nauczyciel początkujący  będzie  zarabiał tak jak 



sprzątaczka . Uwagę radnej poparł radny Eugeniusz Saczko –
proszę porównać kat. 5 w tabeli przedszkoli , najniŜsze jest 
obecnie 900 zł a po zmianach będzie 1031 zł , dajemy bardzo 
duŜą podwyŜkę nie wiedząc czy mamy na to środki . Skoro 
dajemy takie duŜe podwyŜki to podwyŜszmy nauczycielom,  do 10 
% ich dodatek .Proponuję zdjąć  z dzisiejszych obrad oba 
projekty lub wprowadzać je w Ŝycie od 1 stycznia 2008 r. 
Po dyskusji i zgłoszeniu zastrzeŜeń przez radnych co do 
następstw projektów uchwał o ustaleniu najniŜszego 
wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 
administracyjnych Gminy Miejskiej i uzgodnienia wartości 
jednego punktu do określania miesięcznych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego, burmistrz zgłosił wnioski o 
wycofanie obu projektów uchwał przyjęte 15. głosami za , głosów 
przeciw nie było , 4 radnych sie wstrzymało , w glosowaniu udział 
wzięło 19 radnych . 

 F/ Radni na wniosek Burmistrza Miasta Hajnówka przy  19 głosach 
za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , przyjęli  projekt 
uchwały w sprawie odwołania sekretarza Gminy Miejskiej 
Hajnówka , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych .                  
Burmistrz Miasta Anatol Ochryciuk - Dziękując panu 
Awksentiukowi za bardzo dobre wywiązywanie się z obowiązków i 
Ŝycząc tego samego panu Grygorukowi chciałbym poinformować, 
Ŝe Mirosław Awksentiuk obejmie stanowisko dyrektora OSiR o 
znacznie poszerzonym zakresie działania.                                      
Uchwała Nr X/ 50  /07 w sprawie odwołania sekretarza Gminy 
Miejskiej Hajnówka  załącznik nr 11. 

 G/ Radni na wniosek Burmistrza Miasta Hajnówka przy  19 głosach 
za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , przyjęli projekt 
uchwały w sprawie powołania sekretarza Gminy Miejskiej 
Hajnówka ,w głosowaniu udział wzięło 19 radnych .                          
Uchwała Nr X/ 51  /07 w sprawie powołania sekretarza Gminy 
Miejskiej Hajnówka załącznik nr 12. 



 Do punktu 12 porządku obrad 
Wolne wnioski, zapytania zgłosili :                                              
Radna Walentyna Ostaszewska - miasto jest zaśmiecone, 
przykładem moŜe być teren za Biedronką lub przepełnione, a więc 
zbyt rzadko wywoŜone kontenery na śmieci. Dochodzi do wypływu 
nieczystości z kolektora znajdującego się w okolicy ulic Armii 
Krajowej i Kolejki Leśne. Jakie plany ma Nadleśnictwo wobec stacji 
kolejki wąskotorowej? Przewidziana jest modernizacja ul. Armii 
Krajowej, czy będzie modernizowana ul. Kolejki Leśne?  
Radna GraŜyna Dymińska - dlaczego nieczynny był hydrant na placu 
w pobliŜu miejsca poŜaru? Czy pogorzelcom została udzielona 
pomoc? W ostatnią sobotę czerwca wieczorem w Hajnówce 
panowały zupełne ciemności.  
Radny Mikołaj Szarejko - na os. Lipowa w okolicy sklepu zagroŜenie 
stanowią bezpańskie psy.  
Radny Zdzisław Wiatrowski - czy uda się wyprostować ul. Krzywą?  
Radny Bogusław Szczepan Łabędzki - podobno przedłuŜono 
koncesję na sprzedaŜ alkoholu w stacji Orlen mimo skarg 
mieszkańców. Do burmistrza zgłosiło się dwoje bezdomnych, jak 
została załatwiona ich sprawa? NaleŜy dołoŜyć starań, Ŝeby w 
Hajnówce była szkoła muzyczna. Miejsce pamięci na Międzytorach 
powinno być urządzone tak, Ŝeby dzień 15. sierpnia moŜna było 
obchodzić uroczyście. Muzeum Kultury Białoruskiej jest 
największym dłuŜnikiem PEC – u, a co roku występuje do UM o 
dotacje i otrzymuje je. Rodzice uczniów uczestniczących w 
ostatnio rozegranych biegach są zbulwersowani postawą 
wezwanego na interwencję policyjnego patrolu.  
Radny Michał Szpakowicz - odpadają kafelki ze ściany przy wejściu 
do Muzeum i wygląda to nieestetycznie.  
Radna Alicja Chaniło -  mieszkańcy w okolicach rynku prowadzą psy 
bez kagańców, a policjanci nie zwracają na to uwagi.  
Radny Wiktor Dzik - naleŜy porozumieć się ze Starostwem w 
sprawie remontu chodnika w ul. Warszawskiej na odcinku do ul. 
Nowowarszawskiej. Jakie są plany w stosunku do ul. Przytorowej? 
Radny Eugeniusz Bołtromiuk - przypominam o barierce przy ul. 
Rakowieckiego.                                                                            
Radny Grzegorz Surel - naleŜy do planu inwestycji włączyć budowę 

 



ulic Fabrycznej i Strzeleckiej, wykonanie dokumentacji ul. 
Jastrzębiej i budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. 
Odległej. NaleŜy rozwaŜyć moŜliwość innego usytuowania znaku 
zakazu zatrzymywania się i postoju w ul. Ks. Wierobieja.   

 Do punktu 13 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania  udzielił 
Burmistrz Miasta  Anatol Ochryciuk - była poczyniona próba 
uruchomienia busa na linii Czeremcha – Hajnówka i okazało się to 
przedsięwzięciem zupełnie nierentownym. Droga dojazdowa do 
budynku po szpitalu zostanie naprawiona. Podczas spotkania 
mieszkańcy nie chcieli rozmawiać o zmianie nazw ulic – ustawa 
rozwiązująca sprawy finansowe nie weszła w Ŝycie, a chodzi tu o 
niemałe czasem koszty, a nie o trwanie przy dawnych nazwach. W 
tej chwili nie potrafię przewidzieć, kiedy moŜna będzie zmienić 
nazwy ulic. ŚcieŜki rowerowe buduje się przy modernizacji dróg 
wszędzie tam, gdzie jest to moŜliwe. W ul. 3 Maja nie ma miejsca 
na wydzielenie ścieŜki rowerowej. Wniosek w sprawie ul. Torowej 
został przyjęty wcześniej, w sprawie śmieci przyjmuję. Kolektory 
naleŜą do Nadleśnictwa; moglibyśmy przejąć te tereny, ale problem 
leŜy w tym, Ŝe Nadleśnictwo nie moŜe przekazać ich bezpłatnie. 
Okolice stacji kolejki Nadleśnictwo będzie rozbudowywało pod 
kątem turystycznym. Przy modernizacji ulice Armii Krajowej i 
Kolejki Leśne będą realizowane łącznie.  
Bazyl Stepaniuk Zastępca Burmistrza Miasta - kilka dni po poŜarze 
została przeprowadzona wizja lokalna i stwierdzono, Ŝe wszystkie 
cztery hydranty były sprawne. Co do sposobu prowadzenia akcji 
gaśniczej, to decyduje o tym jej dowódca. JeŜeli chodzi o brak 
oświetlenia, to przyczyną była zapewne awaria sterowników.  
Burmistrz Miasta - byłem przy gaszeniu tego poŜaru. Mamy 
kontakt z pogorzelcami i pomagamy im w miarę naszych moŜliwości. 
Informacja o niebezpiecznych psach zostanie przekazana 
stowarzyszeniu „Ciapek”. Ulica Krzywa będzie projektowana tylko 
na szerszym odcinku. Po wydaniu koncesji przedłuŜenie następuje 
automatycznie, cofnięcie koncesji jest moŜliwe tylko w 
określonych okolicznościach. Nie przypominam takich 
interesantów, trzeba wyjaśnić okoliczności bezdomności. Szkoła 

 



muzyczna jest równieŜ naszym marzeniem. Nauczyciele SM z 
Bielska prowadzą zajęcia w Hajnówce i samorząd w tym pomaga. 
Miejsce na Międzytorach jest zadbane, ale nie moŜemy 
wprowadzić go na listę pamięci, poniewaŜ brak jest dokumentów 
potwierdzających obiegowe informacje. RozwaŜana była sprawa 
ekshumacji, ale nie podjęto takiej decyzji. Mamy informacje o 
długach Muzeum, na tą sytuację wpływają teŜ wciąŜ nieuregulowane 
sprawy własności. Sposób zachowania policjantów z patrolu 
przekaŜemy do KPP. Chodnik przy ul. Warszawskiej przyjmujemy 
do realizacji, zostanie sporządzona dokumentacja na ul. Krzywą i 
Przytorową. Zdaniem fachowców ustawienie barierki w tym miejscu 
nie jest zasadne. Dokumentacja ul. Strzeleckiej jest wykonana, 
inne propozycje wymagają rozwaŜenia pod kątem hierarchii 
waŜności.                                                                             
Przewodniczący Rady - w imieniu radnych proszę o powaŜne 
potraktowanie wszystkich zgłoszonych wniosków 

 Do punktu 14 porządku obrad 
Na tym obrady X sesji zakończono . 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


